
Z Á P I S N I C A 
zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Pružine, 

ktoré sa konalo  dňa 27. júna 2024 
 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny. 
 
Program: tvorí prílohu zápisnice 

  

 
K bodu 1/  
 
      Zasadnutie   obecného   zastupiteľstva   otvoril a viedol  p. Michal  Ušiak, starosta obce.  
Na začiatku rokovania privítal poslancov obecného zastupiteľstva a občanov. Ospravedlnil 
poslanca p. Františka Gálika a Ing. Jarmilu Kušnierovú, ktorí sa rokovania  nemohli zúčastniť. 
 
Obecné zastupiteľstvo  bolo uznášaniaschopné. 
 
V úvode vyzval starosta prítomných, aby si minútou ticha uctili pamiatku zosnulých bývalých 
starostov obce Pružina  – Ing. Jána Janigu, ktorý zomrel 6.5.2024 a p. Jozefa Vrábela, ktorý 
zomrel 22.5.2024. 
 
 
K bodu 2/   
 
Starosta  dal hlasovať o návrhu programu zasadnutia, tak ako bol zverejnený. 
 
Hlasovanie:  Za: 8  poslancov                                      proti: 0                 zdržal sa: 0 
 
        Starosta predložil návrh na zloženie návrhovej komisie a overovateľov zápisnice.  
  
Do  návrhovej  komisie odporučil: predseda - Ing. Jaroslav Beňadik,  
 
                                                      členovia: p. Anton Gabriš a p. Roman Hija. 
    
 O tomto návrhu dal starosta hlasovať: 
   
 Hlasovanie: za: 8 poslancov                                  proti: 0                zdržal sa: 0  
 
 Za overovateľov zápisnice navrhol: p. Dušana Jance  a p  Pavla Priedhorského.   
   
 Aj o tomto návrhu dal starosta hlasovať: 
 
 Za predložený návrh hlasovalo: 8 poslancov          proti: 0             zdržal sa: 0. 
 
 
K bodu 3/ 
 
 
Starosta predložil poslancom návrh VZN č. 1/2024 o poskytovaní sociálnych služieb a výške 
úhrad za poskytované sociálne služby na území obce Pružina, ktoré  vypracovala Mgr. 
Miroslava Turičíková, zamestnankyňa spoločného obecného úradu Jasenica a je rovnaké pre 
všetky obce nášho okresu. VZN reaguje na aktuálne zákonné zmeny v poskytovaní sociálnych 
služieb. Návrh VZN bol predpísaným spôsobom zverejnený na stránke obce, na centrálnej 
elektronickej tabuli a vyvesený na úradnej tabuli obce. 



 
Starosta otvoril diskusiu k tomuto VZN č. 1/2024. 
 
PharmDr. Toporová sa informovala, koľkým občanom sa poskytuje opatrovateľská služba 
a koľko je v obci opatrovateľov. 
 
Starosta uviedol, že v súčasnosti je v obci 10 občanov, ktorým sa poskytuje opatrovateľská 
služba a v súčasnosti máme 8 opatrovateľov. 
 
Starosta dal o návrhu VZN č. 1/2024 hlasovať: 
 
Hlasovanie: Za: 8 poslancov                            proti: 0                           zdržal sa: 0 
 
 
K bodu 4/ 
 
 
Starosta predložil poslancom návrh VZN č. 2/2024, ktorým sa ruší VZN č. 4/2019 o poplatku 
za  znečisťovanie  ovzdušia  malým  zdrojom  znečisťovania ovzdušia, ktoré bolo schválené 
Uznesením obecného zastupiteľstva v Pružine číslo 64/2019 zo dňa 11.12.2019. 
 
Starosta dal o návrhu VZN č. 2/2024 hlasovať: 
 
   
Hlasovanie: Za: 8 poslancov                            proti: 0                           zdržal sa: 0 
 
.  
K bodu 5/ 

 
Starosta predložil poslancom Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2024, ktorým sa vydáva 
Záväzná časť  „Zmien  a doplnkov  č. 1 Územného  plánu obce Pružina“.  
Návrh Zmien a doplnkov č. 1 územného plánu obce Pružina, ktorý bol  spracovaný 
a prerokovaný v súlade so zákonom  č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom 
poriadku v znení neskorších predpisov.  
Všetky pripomienky dotknutých orgánov boli v týchto zmenách  a doplnkoch  č. 1 akceptované. 
Starosta uviedol, že tento návrh sa začal spracovávať v roku 2021 a bude  nevyhnutný aj ako 
doklad k žiadosti o delimitáciu extravilánových ciest v obci. 
Ďalšie požiadavky od občanov ohľadom rozšírenia územného plánu by sa mohli začať 
spracovávať v roku 2025, po účinnosti nového stavebného zákona. Občania budú o tejto 
skutočnosti informovaní.  
 

Starosta dal o VZN č. 3/2024 hlasovať: 
 
 Za:  8 poslancov                                               proti: 0                           zdržal sa: 0. 

 
 
 

K bodu 6/ 
 
Starosta obce predložil  poslancom Správu nezávislého audítora o overení individuálnej     



      účtovnej závierky za rok 2023. Tento dokument bol poslancom doručený vopred.  
     
      Poslanci zobrali  Správu nezávislého audítora o overení individuálnej účtovnej závierky   
      za rok 2023 na vedomie. 
 
      
      

K bodu 7/ 
 
Starosta informoval poslancov o výberových konaniach na riaditeľku v MŠ v Pružine a na 
riaditeľku ZŠ Štefana Závodníka v Pružine. 

 
• V MŠ Pružina  bola len jedna kandidátka: p. Mária Jakubechová, ktorá bola 

schválená za riaditeľku na ďalších 5 rokov. 
 

• V ZŠ Štefana Závodníka v Pružine boli 3 kandidátky. Voľba bola zrušená na základe 
odporučenia  Regionálneho úradu školskej správy v Trenčíne, ktorý  doporučil dovoliť 
Radu  školy  zo  strany pedagogóv,nepedagogických zamestnancov a rodičov  
odporúčaným hlasovaním  na plenárnom rodičovskom združení v zmysle platnej 
legislatívy.  

 

• Starosta odporučil po otvorení nového školského roku 2024/2025 uskutočniť na 
začiatku septembra 2024 plenárne rodičovské združenie, na ktorom prebehne voľba 
členov rady a rodičov podľa platnej legislatívy. Tiež je nutné dovoliť členov rady zo 
strany pedagogických  a nepedagogických zamestnancov. Po doručení písomnej 
informácie o tejto voľbe na OÚ v Pružine bude vypísané nové výberové konanie na 
riaditeľa ZŠ Štefana Závodníka v Pružine.   

 
         

• Ďalej informoval poslancov o počte detí prijatých aj neprijatých do MŠ v Pružine   
      v školskom roku 2024/2025 a o počte žiakov v ZŠ Štefana Závodníka v Pružine.            
 

• Starosta navrhol za zriaďovateľa Obec Pružina členov do rady školy pri ZŠ Štefana 
Závodníka: -     Ing. Marta Belavá 

- Ing. Katarína Gabrišová 
- p. Anton Gabriš 
- p. Stanislav Dolinka. 

             
            O návrhu členov do rady školy pri ZŠ Štefana Závodníka v Pružine za zriaďovateľa   
            dal starosta hlasovať:   
        
            Hlasovanie: Za: 8 poslancov                            proti: 0                           zdržal sa: 0 

 

 
K bodu 8/ 

 

 
Starosta predložil poslancom zmeny v rozpočte obce Pružina ku dňu 27.6.2024, podľa 
predloženého návrhu. Zmeny boli poslancom doručené vopred.  Poslanci ku zmenám 
v rozpočte nemali žiadne pripomienky, preto dal starosta o zmenách v rozpočte hlasovať.  

 
Hlasovanie: Za:8 poslancov                                   proti: 0                           zdržal sa: 0 



 
Zároveň boli poslancom vopred predložené aj rozpočtové opatrenia od posledného 
zasadnutia OZ, ktoré vzali na vedomie.  

 
 
K bodu 9/ 

 

 
Starosta informoval poslancov o pripravovaných projektoch. V tejto súvislosti navrhol na tieto 
akcie čerpanie rezervného fondu a to nasledovne: 

 

          
1) DSS v obci Pružina – faktúra od firmy PROJART, Považská Bystrica vo výške  

32.400,- € 
 
2) Realizácia výstavby viacúčelovej haly vo výške 80.000,- €. 
 

Starosta dal o tomto návrhu hlasovať: 
 
Hlasovanie: Za: 8 poslancov                            proti: 0                           zdržal sa: 0 
 
 
K bodu 10/ 
 
Starosta oboznámil poslancov so žiadosťami o zníženie prevádzkových nákladov v budove 
OZS v Pružine za faktúry za dodávku plynu za rok 2023 od:  
 
- p. Belavej Aleny - POHODA, Pružina (faktúra vo výške 1.846,04  €) 
 
- MUDr. Anny Durandziovej, Pov. Bystrica, (faktúra vo výške 1321,34 €). 
 
J M Medical, s.r.o., Domaniža bola zaslaná faktúra vo výške 3.434,45 €, faktúru prevzali, 
žiadosť o zníženie doručená nebola. 
 
Starosta uviedol, že vysoké faktúry sú z dôvodu nárastu cien energií a tým, že v budove bola 
po celý týždeň lekárka, budova bola počas zimy vykurovaná. Žiadosti boli prerokované aj na 
zasadnutí obecnej rady. Starosta navrhol, aby p. Alene Belavej bola faktúra znížená na sumu 
300,- € a MUDr. Durandziovej na sumu 200,- € t.j. na úrovni r. 2022. 
 
Poslanci v diskusii uviedli, že všetkým občanom aj podnikateľom v roku 2023 vzrástli náklady 
na energie a obec tieto náklady musela uhradiť.  
 
Pán Dušan Jance doporučil, aby do prenajatých miestností v zdravotnom stredisku boli 
namontované merače, aby každý platil za skutočne spotrebované množstvo. Poslanci 
v diskusii navrhli zníženie o 50 % z pôvodných faktúr. 
 
Starosta dal o tomto  návrhu hlasovať: 
 
        
Hlasovanie: Za: 7 poslancov                                   proti: 0                           zdržal sa: 1 
 
 
 
 



K bodu 11/ 
 

 
Starosta predložil kontrolu uznesení z minulého zastupiteľstva: 

  
 

- prekryť výtlk v ceste pri MŠ v Pružine – starosta informoval, že v priebehu mesiaca     
  júl bude prebiehať rekonštrukcia cesty od Reštaurácie a pizzérie Včielka po   
  dom p. Ondreja Matušova, súp. číslo 214, ktorú bude realizovať TSK Trenčín.  
  V auguste budeme asfaltovať v obci  a v rámci toho budú všetky výtlky opravené. 

       -  plánované akcie v Kultúrnom dome Štefana Závodníka v Pružine – sú zverejnené 
          na  stránke  obce 
       -  riešiť obnovu fasád obecných bytoviek – starosta informoval, že sa uskutočnili   
          rokovania s firmami,  ktoré  vypracujú cenové ponuky. Poslancov bude informovať na        
          dalšom  OZ. 
       -  riešiť oplotenie kompostéra pri zbernom dvore – oplotenie nie je potrebné. 
       -  riešiť orez stromov pri kríži „Skotňa“ – starosta informoval, že sa bol pozrieť na   
          mieste,  pozemok nie je vo vlastníctve obce, nad stromami vedie vysoké napätie –  
          nie je možné orezať 
       -  riešiť opravu osvetlenia pri rodinnom dome  p. Ďuronkovej, Pružina 245 - opravené 
       -  riešiť uloženie kanalizácie cez pozemok p. Stanislava Mlyniského – starosta   
          informoval, že  obec nemá vlastné zdroje na realizáciu kanalizácie, ale v súčasnosti 
          prebiehajú rokovania s novým dodávateľom pre výstavbu kanalizácie v obci a násled- 
          ne sa budú riešiť konkrétne záležitosti.           
       -  vyhlásiť v obecnom rozhlase zákaz vypaľovania trávy  - bolo vyhlásené 
       -  zverejniť na stránke obce program hodov (dňa 19.5.2024) - zverejnené 
       -  pripraviť stanovisko JUDr. Kubovičovej k uzatvorenej zmluve o fotovoltike na  
          streche ZŠ Štefana Závodníka v Pružine 
       -  obnoviť WC pri cintoríne – bolo vyčistené 
       -  upozorniť p. Ľubomír Haviara, Pružina 193  na podmienky  držanie psa – list p.            
          Haviarovi bol zaslaný, osobne prevzal. 
       -  vyzvať p. Milana Malatkého, Pružina 477  a p. Romana Budaya, Pružina 475  
          o vyčistenie pozdĺžneho  odvodnenia cesty III. triedy v časty Bobot –  bol zaslaný list.  
            
 
K bodu 12/ 

 
 

Starosta informoval o doručenej žiadosti: 
 
 

• p. Miroslavy Krajčoviechovej, Rozkvet 2049/2024, Považská Bystrica o odpredaj 
obecnej parcely KN C 988, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie o celkovej výmere 
576 m2,  z ktorej má záujem odkúpiť cca 80 m2. Pani Krajčoviechovej COOP JEDNOTA 
SD Krupina  končí ku dňu 30.9.2024 nájom priestorov, v ktorých má predajňu kvetov 
a darčekov. Nakoľko má záujem prevádzkovať predajňu v obci aj  naďalej zháňa, nové 
priestory. Parcela KN C 988 sa nachádza pri tržnici v strede obce, na ktorej je parkovisko, 
poslanci odpredaj nedoporučili, obecná rada taktiež odpredaj časti parcely nedoporučila 
a navrhla starostovi, aby bola p Krajčoviechovej doporučená iná parcela. (napr. za poštou).  

 
      Starosta dal o žiadosť p. Krajčoviechovej o odpredaj časti parcely KN C 988 hlasovať: 
 
      Hlasovanie: Za: 0 poslancov                                   proti: 8                           zdržal sa: 0 
 



• žiadosť Občianskeho združenia Chmelisko v zast. p. Jozef Kuco, Pružina 1178 –  
o prenájom parcely KN E 889  o výmere 7779  m2 za účelom vybudovania náučného 
chodníka, ktoré bolo prerokované na minulom OZ dňa 27.3.2024 a boli vyzvaný na doloženie  
chýbajúcich  dokladov. Doklady doložili a poslanci v diskusii navrhli prenájom schváliť na  
obdobie    do  31.12 . 2026  s výškou nájmu  10,- €/ročne. 

 
Starosta dal o schválení nájmu na dobu do 31.12.2026 a výške nájmu 10,- € za rok hlasovať:   
 

   Za:8 poslancov                                   proti: 0                           zdržal sa: 0 
 

 
 
K bodu 13/ 
 

Starosta informoval poslancov o realizovaných a pripravovaných projektoch 
   
     -  komasácia v miestnej časti Briestenné – uskutočnili sa stretnutia s občanmi,  
                                                                        ktorí mali námietky a komasácia je ukončená.  

• p. Katarína Špániková sa spýtala starostu, či sa plánuje komasácia aj v obci 
Pružina,  starosta odpovedal, že v budúcnosti sa uskutoční aj v Pružine 

     
      - výzva „Vodozádržné opatrenia na adaptáciu na zmenu klímy v sídlach a krajine“. 
      - DSS v obci Pružina 
      - Rozšírenie kapacity MŠ  
      - Vybudovanie chodníka na dolnom konci – čaká sa na zverejnenie výzvy   

 
 

✓ Diskusia: 
                         
 

• p. Marek Haviar – upozornil na problém občanov, ktorí potrebujú vyviesť žumpy – v obci 
je s touto službou v súčasnosti problém, nakoľko Slovenský zväz záhradkárov Pružina, 
ktorý službu poskytoval už dlhšiu dobu nemajú vodiča na auto. Spýtal sa starostu, či obec 
nezvažuje kúpu fekála za traktor a obec by túto službu poskytovala občanom.   
 

      - starosta odpovedal, že  zistí cenu fekála a možnosti a bude poslancov informovať. 
  

• PharmDr. Mária Toporová sa spýtala na WC pri cintoríne. Spýtala sa, či by počas 
pohrebov nemohli byť otvorené WC, ktoré sa nachádzajú v budove vedľa zdravotného 
strediska.  
 

       -  starosta uviedol, že WC pri cintoríne sú staré, aktivační pracovníci ich  čistia.  
          O WC v budove pri zdravotnom stredisku nemá informácie  v akom sú stave,  
          preverí  to. Nové WC sú plánované pri rekonštrukcii domu smútku.  
 
       - p. Dušan Jance  uviedol, že pri kostole vo Vysokej nad Kysusou majú pekné,  praktické    
         sanitárne kontajnery, kde sa nachádzajú WC pre mužov, ženy, umývadlá, osvetlenie,      
         vykurovanie. Zistí bližšie informácie a bude poslancov informovať. 
 
       -  Ing. Jaroslav Beňadik navrhol, aby starosta oslovil  p. Štefana Vrábla ml., ktorý v tejto     
          oblasti podnikal a možno by vedel poradiť.  

 

• p. Katarína Špániková upozornila starostu, že kôš na odpadky stále nie je  
                                 umiestnený na obecnej tržnici. 



                        -     požiadala starostu, aby boli pozvánky na zasadnutia OZ   
                              zasielané skôr. 

- spýtala sa starostu, či bude cez prázdniny v obci letné kino. Starosta 
preverí možnosť. 

- upozornila na jamu v ceste pri poslednom vchode do budovy ZŠ 
v Pružine 

- upozornila na zlý stav schodov na multifunkčné ihrisko pri ZŠ. 
- spýtala sa na možnosť oplotenia detského ihriska pri Paulecových, 

nakoľko sa nachádza pri hlavnej ceste – starosta uviedol, že pozemok 
nie je vo vlastníctve obce  

                                -    doporučila starostovi umiestniť tabuľu s informáciou pre občanov, 
                                      že  do jamy za cintorínom patrí iba bioodpad   
                               .      navrhla, aby starosta  zvolal stretnutie s firmou SOLEMI  

                          a pripravil dodatok k zmluve o úprave zmluvných podmienok   
                          fotovoltaických panelov na streche ZŠ Štefana  Závodníka v Pružine  
                          a zvýšil nájom.                                                                           

- informovala, že v mesiaci október plánujú v KD akciu EKODUČICKY,  
poprosila poslancov o pomoc pri zabezpečení materiálu. 

 
 
 

• Ing. Marta Belavá – upozornila na havarijný  stav schodov do budovy pošty.    
                    Požiadala starostu, aby listom upozornil Slovenskú poštu š.p. Banská                                                      
                    Banská Bystrica  a požiadal  o opravu schodov. 

 

• Pavol Priedhorský – sa spýtal  starostu, či sa  pri rozšírení monitorovacieho 
systému plánuje s umiestnením kamery v časti Priedhorie – starosta odpovedal, 
že pri najblizšom rozšírení bude umiestnená kamera aj tejto časti obce.  

                                       
 

• PharmDr. Mária Toporová – pozvala prítomných na sv. omšu pri soche sv. Jána 
Nepomuckého na Priedhorí, ktorá sa uskutoční  v nedeľu  30.6.2024 o 11,00 hod. 

 

• Starosta  pozval prítomných na akciu Zelená Modrá, ktorá sa uskutoční v dňoch          
                  29.6.2024 (v Čelkovej Lehote) a dňa 30.6.2024 (v Pružinskej Dúpnej jaskyni)    
                  s bohatým kultúrnym programom.   
                                           

                                               
 

K bodu 14/   
 
 
Predseda návrhovej komisie Ing. Beňadik predložil návrh na uznesenie a starosta dal  
o tomto návrhu hlasovať. 
 
 
Hlasovanie: Za: 8 poslancov                                   proti: 0                           zdržal sa: 0 

 
 

 
 



 
V závere starosta obce poďakoval prítomným za účasť a za spoluprácu a ukončil  
zasadnutie obecného zastupiteľstva.  

 
 

 
 
    

 
 
 
  
                                                                                    Michal Ušiak  
                                                                                    starosta obce  
  
 
 
 
 
 
 
 
  
  Zapísala: Mikulová 
 

 
Podpisy overovateľov  zápisnice:  p. Dušan Jance          ...................................... 

 
                                                  p. Pavol Priedhorský       ..................................... 
                                  

 

 


